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Verslag digibijeenkomst kernen Drimmelen 
 
Op maandagavond 25 mei kwamen bewoners en ondernemers bijeen in een digitale bijeenkomst voor de 
omgevingsvisie van de gemeente Drimmelen. Tijdens de bijeenkomst praatten de inwoners mee over de 
toekomst van de dorpen van de gemeente Drimmelen aan de hand van een aantal thema’s. Deze input wordt 
gebruikt om de Omgevingsvisie voor de gehele gemeente Drimmelen te maken. Wouter de Boer opende als 
projectleider de avond met een enthousiaste inleiding waarin ook een aantal spelregels voor een digitale 
bijeenkomst zijn gedeeld. Wethouder Jan-Willem Stoop inspireerde met zijn welkomstwoord de deelnemers, 
waarbij hij reflecteerde op het actuele nummer “17 miljoen mensen” en de 27.000 inwoners van de gemeente 
Drimmelen. Daarna volgde een algemene uitleg over de Omgevingswet en de rol van omgevingsvisie door 
Guido La Rose van Antea Group.  
 
De enthousiaste spreker deze avond was Twan van Meel, hij nam de deelnemers mee vanuit zijn rol als 
ondernemer en grote speler binnen de gemeente Drimmelen in zijn toekomstbeeld van ondernemerschap. Hij 
gaf aan blij te zijn met de samenwerking met de gemeente, maar we ook genoeg uitdagingen hebben voor de 
komende jaren. Hij zou graag willen zien dat de jongeren erbij betrokken worden. 
 
Na dit plenaire deel was het tijd voor de deelnemers om aan de slag te gaan. Zij schoven digitaal aan bij twee 
van de vier thema’s: ‘Wonen en werken’, ‘Toerisme, recreatie en ondernemen’, ‘Te droog, te warm en te nat’ 
en ‘Mijn Buurt’. Hoe gaan we nu en in de toekomst om met klimaatverandering? Hoe zorgen we ervoor dat 
we ook straks nog fijn wonen in Drimmelen? En hoe zorgen we samen dat we aan een aantrekkelijk landschap 
werken? Daar ging het deze avond over. Deze inbreng wordt gebruikt door de gemeente Drimmelen om de 
omgevingsvisie op te stellen. Hieronder volgt een verslag van de belangrijkste punten die op tafel zijn 
gekomen, gesorteerd per thema.   

 

Wonen en werken in de dorpen 
 Er is volgens de deelnemende inwoners in alle kernen weinig (opmerkelijke) leegstand. Hier zijn zij blij mee 

en hopen dat dit zo blijft. Zichtbare leegstaande panden en verdwijnen van voorzieningen blijft een voelbare 
angst onder inwoners. 

 In verschillende kernen leeft de wens voor een bruisende kern. In Made zijn zij van mening dat er een nieuw 
centrum achter de kerk in de Marktstraat moet komen. Deelnemers deze avond zijn van mening dat dit 
goed doet aan de levendigheid van de dorpskern(en). 

 Er is niet één dorpskern waar de deelnemers specifiek meer woningbouw willen hebben, het liefst zien zij 
dit verspreid over alle kernen. Zo komt er relatief niet te veel inbreiding/verdichting bij. Dat is niet wenselijk 
voor de leefbaarheid en de landelijke uitstraling van de dorpskernen. 

 Nieuwe inwoners van buitenaf moeten volgens de deelnemende inwoners welkom zijn. Toch zien zij liever 
een lichte focus op de ‘eigen’ jongeren, starters en bestaande inwoners, zodat zij niet wegtrekken. 
Daarnaast is dit goed voor het behoud van de identiteit van de betreffende dorpskern. 

 Nieuwe voorzieningen worden bij voorkeur in overleg samen met de buurt gekozen, zodat er draagvlak is 
voor het gebruik en dat de inwoners zich hierover verantwoordelijk voelen omtrent het eventuele beheer. 

 

“Er is te weinig ruimte voor nieuwe woonvormen, we moeten op zoek gaan naar creatieve oplossingen” 

 

 Er is vanuit de dorpen behoefte aan nieuwe woonvormen, voornamelijk flexibele woningen en woningen 
voor ouderen en starters. 

 Inwoners willen bij voorkeur individueel hun woningen in de kernen verduurzamen. De (financiële of 
praktische) ondersteuning hierbij kan wel gefaciliteerd worden vanuit de gemeente. De deelnemers willen 
in elk geval voorkomen dat er geen keuzevrijheid is, waardoor individuele verduurzaming op het eerste oog 
aantrekkelijker is 

  

Toerisme, recreatie en ondernemen in de kernen 
 De deelnemers hebben aangegeven dat het optimaliseren en de kwaliteit verhogen van de huidige 

recreatiemogelijkheden de beste keuze is. Zorgen dat de basis op orde is om hiermee het vestigingsklimaat 
aantrekkelijk te maken en vanuit daar verder kijken in de toekomst. 
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 Er moet volgens de inwoners ook gekeken worden naar een optimale bereikbaarheid per fiets en 
voetganger. Tevens moeten recreatieve plekken ook per auto goed bereikbaar zijn en geen opstoppingen 
of parkeerproblemen in de dorpskernen veroorzaken . 

 De groene long moet goed worden ingezet, benut en eventueel uitgebreid worden. Dit is een kans voor de 
gehele gemeente om te laten zien wat voor een exclusief stuk groen er aanwezig is. 

 De overnachtingsmogelijkheden in de gemeente zijn beperkt en moeten worden uitgebreid in alle kernen 
van Drimmelen. Dit betekent meer mogelijkheden voor toeristen en daarmee wordt meer belasting geïnd. 
Op deze manier hoeft de gemeentebelasting niet omhoog, maar biedt dit wel meer inkomsten om recreatie 
in de gemeente meer op de kaart te zetten. 

 De aanwezige inwoners willen dat VVV-activiteiten worden verruimd met de samenhang van 
cultuurhistorische waarden, dit is de kracht van de gemeente en laat hiermee ook een stukje historie zien. 

 Deelnemers geven aan dat er meer recreatiemogelijkheden geboden moeten worden voor jonge gezinnen 
en de jeugd. 

 Voor de watersport liggen er hele grote kansen, het water is één van de krachten van de gemeente en wordt 
op dit moment nog onvoldoende benut volgens de inwoners. 

 

Te droog, te warm en te nat (klimaatverandering) 
 Iedere deelnemende inwoner geeft aan actief het gedrag te willen aanpassen om beter om te gaan met het 

veranderende klimaat. 

 Er zijn verschillende oplossingen aangedragen als het gaat om klimaatadaptatie: half verharding, minder 
bestrating, meer groen en dakgoten ontkoppelen zodat regenwater niet direct in het riool terecht komt.  

 Volgens de deelnemers moeten we goed onderzoeken wat het nut is van verschillende soorten groen als 
dit ergens wordt aangelegd. Bij voorkeur moet er in de gemeente groen worden toegevoegd dat 
multifunctioneel is, bijvoorbeeld waterberging en vermindering van hittestress. Ook kan groen positief 
bijdragen aan de biodiversiteit in de dorpskernen. Overwegend in en rond  de dorpskernen wordt 
momenteel de eikenprocessierups bestreden, wat het dorp zo snel mogelijk biologisch/natuurlijk wil 
aanpakken. Dit kan alleen als er voldoende biodiversiteit is om natuurlijke vijanden van de rups bij de eiken 
te krijgen en te houden.  

 De fietsverbinding moeten volgens de inwoners kwalitatief verbeterd worden tussen de kernen, 
voornamelijk ter hoogte van Lage Zwaluwe station. Dit is in de omgeving het enige station dus deze moet 
goed bereikbaar moet zijn per fiets. 

 Inwoners zijn van mening dat op scholen het goede voorbeeld gegeven moet worden, zij zijn tenslotte de 
toekomst. ‘Tupperware bijeenkomsten’ organiseren om dit thema spelenderwijs aan de orde te brengen. 

 Binnen de gemeente moeten we niet de focus leggen op één soort energiebron. Deelnemers geven aan dat 
we moeten zoeken naar combinaties van energiebronnen. 

 De kernen hebben meer wateroverlast dan het buitengebied. Oplossingen die aangedragen zijn: 
ontkoppelen, groene daken, meer infiltreren. De meeste deelnemers zijn bereid hierin bij te dragen, zoals: 
zelf de dakgoot ontkoppelen en de infiltratie in eigen grond regelen.  

 De overige buffering van water kan volgens de inwoners door als gemeente meer groen, bomen en vijvers 
aan te leggen en eventueel te denken aan dubbele rioleringen. Echter zijn de deelnemers zich wel bewust 
dat hierdoor het probleem verplaatst wordt naar het buitengebied 

 Woonwijken moeten dus groener gemaakt worden en de deelnemers vinden dat dit vanaf nu altijd het 
uitgangspunt en redenering moet zijn bij inrichting of reconstructie. Dit komt nu namelijk vaak als laatste, 
indien er plek is naast o.a. woningen, wegen en parkeerplaatsen. 
 

Mijn buurt 
 Een groot deel van de deelnemers geeft aan zichzelf gelukkig te prijzen om in zo’n mooie omgeving te 

mogen wonen. De omgeving wordt voornamelijk gezien als ‘geluk’. 
 

“Wij vinden het belangrijk dat we hier fijn kunnen wonen. Ook de natuur en omgeving waar we met 
zijn allen van kunnen genieten betekent voor ons geluk” 
 

 Volgens de inwoners is er in alle kernen sprake van eenzaamheid, niet alleen onder ouderen maar juist ook 
jonge inwoners hebben hier last van. Dit moet breed aangepakt worden. Om de sociale betrokkenheid te 
vergroten zien de deelnemers een grote kans in het verbinden van jongeren en ouderen. 
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 De inwoners geven aan dat het moeilijk is om vrijwilligers in de gemeente te boeien. Hier wordt nog niet 
voldoende in geïnvesteerd door de gemeente. 

 Er moet een verbeterslag komen in de digitalisering en digitale mogelijkheden van de gemeente. Denk 
bijvoorbeeld aan de website van de gemeente. De website zou meer een actuele informatieplatform 
moeten zijn waar iedere inwoner baat bij heeft. Daarbij moeten we niet vergeten dat niet iedereen toegang 
heeft tot een computer of internet. Zij moeten hierin ook niet benadeeld worden en toegang hebben tot 
alle informatie op een andere manier (inclusieve samenleving). 

 De leefbaarheid in de gemeente kan vergroot worden door meer verschillende doelgroepen aan te trekken 
met verschillende woonvormen. 

 Deelnemers geven aan dat je weet als je er gaat wonen, of er wel of niet voldoende voorzieningen zijn. 
Maar er moet wel alert gebleven worden dat er niet te veel verdwijnt, voornamelijk de dagwinkels en 
ontmoetingsplekken. 

 De veiligheid in de gemeente is groot, echter kan dit nog verbeteren om op sommige onoverzichtelijke 
plekken het groen goed te onderhouden om de verkeersveiligheid te verbeteren. 

 Inwoners zijn zelf ook actief om te zorgen voor veilige wijken, er is grote sociale controle via bijvoorbeeld 
buurtapps, met ondersteuning van de politie. 

 

Naast alle bovengenoemde punten kwam er in verschillende thema’s en rondes naar voren dat er een vorm van 
maatwerk mist in de beslissingen van de gemeente. Zij hopen op een flexibelere aanpak, waarin de 
omgevingsvisie goede hoop geeft. 
 
We kijken terug op een geslaagde tweede digibijeenkomst. Wij bedanken de themahosts voor hun inzet om de 
avond en wethouder Jan-Willem Stoop en Twan van Meel voor hun inspirerende verhalen over de toekomst 
van de omgevingsvisie. Tenslotte bedankt aan alle aanwezigen voor hun digitale deelname. 


